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Abstract (en)
[origin: US2017217717A1] A device as well as a method for determining the diameter of a yarn balloon (B) formed by a continuous yarn at a
workstation (1) of a yarn balloon forming textile machine. The workstation (1) comprises an electromagnetically functioning sensor means (33),
designed and arranged in such a way that at least two interruptions of a measuring beam (42) of the sensor means (33) are caused by the yarn (5,
25) forming the yarn balloon (B) during every rotation of the yarn balloon (B) during the operation of the workstation (1), and in that the time interval
between the interruptions of the measuring beam (42) can be recorded by the sensor means (33) and used for calculating the diameter of the yarn
balloon (B).

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Vorrichtung sowie ein Verfahren zur Ermittlung des Durchmessers eines durch einen laufenden Faden gebildeten
Fadenballons (B) an einer Arbeitsstelle (1) einer fadenballonbildenden Textilmaschine. Erfindungsgemäß ist vorgesehen, dass die Arbeitsstelle (1)
über eine elektromagnetisch arbeitende Sensoreinrichtung (33) verfügt, die so ausgebildet und angeordnet ist, dass es während des Betriebes der
Arbeitsstelle (1) bei jedem Umlauf des Fadenballons (B) durch den den Fadenballon (B) bildenden Faden (5, 25) zu wenigstens zwei Störungen
eines Messstrahles (42) der Sensoreinrichtung (33) kommt und dass der zeitliche Abstand der Störungen des Messstrahles (42) durch die
Sensoreinrichtung (33) erfassbar und zur Berechnung des Durchmessers des Fadenballons (B) nutzbar ist.
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